



INDARKERIA MATXISTA

IDENTIFIKATU, SALATU eta BORROKATU!

Azken datuen arabera, indarkeria matxistak gora egin du hilabete hauetan. Bizi dugun salbuespenezko egoerak argi uzten du jendarte gisa dugun askatasun-murrizketa, non argi eta garbi baiezta baitezakegu emakumeok pandemia honen ondorio zuzenenak pairatuko ditugula eta jasango ditugula. Gure bizitzaren prekarizazioa etengabea da eta egoera honetan intentsitate handiagoz gertatzen da.

Indarkeria matxista egiturazkoa da. Bizitzako esparru guztietan gertatzen da. Ez da eremu pertsonal edo pribatukoa, edo bi pertsonaren artekoa, ezta "gaixo" batzuen ekintza ere. Sistema patriarkalak emakumeok eta sexu-genero arauarekiko disidenteak garen pertsonak egokitutako nahi diguten mendeko lekuak mantentzeko duen moduetako bat da.

Beraz, lan-eremuan ere gertatzen da: ostalaritzan, lantegietan, udaletan, garbiketan, Eusko Jaurlaritzan, nekazaritzan, etxeeko lanean, nagusien egoitzetan, supermerkatuetan, etxez etxeko laguntzan, edozein bullegotan, merkataritzan, garraioan, baita gure erakunde eta sindikatuetan ere. Guztion ardura da baliabide eta mekanismo guztiak martxan jartzea, horrelakorik gerta ez dadin. Baina, noski, erantzukizun guztiak ez dira berdinak. Lan-arloan, enpresari dagokio horrelako indarkeriak prebenitzeko eta, benin gertaturik, aurre egiteko eta erreparatzeko mekanismo horiek erabiltzea.

Enpresa bati horrelako protokoloa martxan jartzeko

eskatzen diogunean, gure uste osotik eta erantzukizun kolektibotik ere egiten dugu. Horregatik, ez dugu indarkeria matxista beste batzuek erabiltzen duten zerbaiztua izango balitz bezala jokatzen, eta gure esparruetan horretatik libre egongo bagina bezala. Guk ere horrelako tresnak ditugu, gure erakundeak indarkeria matxistarik gabeko guneak izatea nahi dugulako.

Hori dela eta, azaroaren 25ean indarkeria matxistaren aurkako protokoloek gure erakundeetan ere duten garrantzia azpimarratu nahi dugu. Indarkeria matxistaren aurrean ezer ez egiteak hura legitimatzea esan nahi duelako, horretaz ez hitz egiteak ez duelako desagerraraziko, eta uste dugulako, balio feministetan oinarritutako erakunde gisa, indarkeria matxistari aurre egin behar diogula. Gure apustua indarkeriaren erreparazioa, ez-zigortzailea eta erantzukizun komunitarioa da.

Ildo horretan, lantokie exijitzen diegu protokolo espezifikoak eta eraginkorrak abian jartzea. Eta salaketa bat dagoen bakoitzean aktibatzeko eta ikertzeko eskatzen dugu. Ez digu ezterako balio protokoloak izateak gero aktibatzen ez badira.

Eta hori guzgia, gure erantzukizunetik eta eredutik exijitzen dugu..

Indarkeria matxista borrokatu!

25
Azaroak

INDARKERIA
MATXISTAREN
AURKAKO
NAZIOARTEKO EGUNA

LAB



¡IDENTIFICA, DENUNCIA Y COMBATE LA VIOLENCIA MACHISTA!

Los últimos datos confirman que la violencia machista ha aumentado en estos meses. La situación excepcional que vivimos deja claro el recorte de libertad al que estamos sometidas como sociedad. Podemos afirmar con rotundidad que las mujeres sufrimos y sufriremos las consecuencias más directas de esta pandemia. La precarización de nuestras vidas es constante y se da con más intensidad en esta coyuntura.

La violencia machista es estructural. Se da en todos los ámbitos de la vida y es una realidad que durante el confinamiento la violencia en el ámbito privado ha aumentado. No es algo que pertenezca al terreno personal ni privado, o que se dé entre dos personas, ni que sea obra de unos "enfermos". Es una de las maneras que el sistema patriarcal tiene de mantenernos a las mujeres y personas disidentes de la norma sexo genérica en el lugar de subordinación que nos quiere asignar.

Se da, por lo tanto, también en el ámbito laboral: en la hostelería, en las fábricas, en los ayuntamientos, en la limpieza, en el Gobierno Vasco, en la agricultura, en el trabajo de hogar, en las residencias de ancianos, en los supermercados, en la ayuda a domicilio, en cualquier oficina, en el comercio, en el transporte... incluso en nuestras organizaciones y sindicatos. Es responsabilidad de todas poner en marcha todos los medios y mecanismos posibles para que no se dé. Pero, claro, no todas las responsabilidades son iguales. En el ámbito laboral corresponde a la empresa dotarse de estos mecanismos para prevenir este tipo de violencias

y para enfrentarlas y repararlas una vez se hayan dado.

Cuando pedimos a un centro de trabajo que ponga en marcha este tipo de protocolo, lo hacemos también desde la convicción y la responsabilidad colectiva nuestra. Por eso, no actuamos como si la violencia machista fuera algo que otros ejercen y en nuestros ámbitos estuviéramos libres de ella. Nosotras también nos dotamos de este tipo de herramientas porque queremos que nuestras organizaciones sean espacios libres de violencia machista.

Por esta razón, este 25 de noviembre queremos recalcar la importancia de los protocolos contra la violencia machista también en nuestras propias organizaciones. Porque no hacer nada ante la violencia machista supone legitimarla, porque no hablar de ello no hará que desaparezca y porque creemos que, como organizaciones basadas en valores feministas, tenemos que hacer frente a la violencia machista. Nuestra apuesta pasa por el no punitivismo, la reparación y la responsabilidad comunitaria de la violencia.

En este sentido, exigimos a los centros de trabajo que pongan en marcha de una vez protocolos específicos y efectivos. Y exigimos que se activen y se investigue cada vez que haya una denuncia. De nada nos sirve tener protocolos si luego no se activan.

Y exigimos todo esto desde nuestra responsabilidad y ejemplo.

¡Combate la violencia machista!